

Data protection information for participants Registration

Here you will find general information about how your personal data is handled.

1. Contact details of the controller

COMEED- medical conferences, meetings & education
Sina Reis-Balikcioglu
Albert-Schweitzer-Str.12 a
D-65812 Bad Soden
Steuer Nummer: 046 860 00 197

2. Purpose of data processing and legal basis

We process personal data to enable your registration and participation in your event. This includes recording your registration data, managing registration data, using your personal data for process organization, and communicating with the organizers, sponsors, and other participants before, during, and after the event.

The legal basis for this processing of your personal data is the necessity to fulfill our contract with you, i.e., to enable your participation in the event. The legal basis for this is Art. 6 (1) (b) GDPR. If you are not the contractual partner yourself, but your employer has booked your participation for you, for example, our justification arises from our legitimate interest in fulfilling our contractual obligations towards our contractual partner and processing your personal data for this purpose. The basis for justification is then Art. 6 (1) lit. f GDPR.

If these justifications are not sufficient for the processing of your personal data, but we consider data processing to be necessary or reasonable, we will ask for your consent. This then forms the basis for our justification. The legal basis is then Art. 6 (1) (b) GDPR and, in the case of special categories of personal data, additionally Art. 9 (2) (a) GDPR.

3. Recipients or categories of recipients

Your personal data will be passed on to persons or bodies involved in tasks related to the execution of your event. These are in particular

- Operators of event locations
- hotels
- Scientific advisory board
- Sponsors
- Operators of conferencing or messaging solutions, if you are participating in the event remotely.

4. Intention to transfer data to third countries

As a matter of principle, we do not transfer your personal data to third countries outside the EEA. In individual cases, we use service providers, particularly from the USA, for technical support services in the implementation of your event, e.g., for the provision of conferencing or messaging solutions for remote participation in hybrid events. For these service providers, we ensure that data recipients in these third countries guarantee a level of data protection that corresponds to the level of data protection in the EEA and Switzerland. To this end, we generally use the standard contractual clauses of the EU Commission and implement additional technical and organizational measures where necessary.

5. Duration of storage

Your personal data will be processed for as long as it is necessary to achieve the purposes described here and will be retained thereafter for as long as there is an obligation or necessity to do so. Your personal data will then be deleted in accordance with the requirements of data protection law. Some of your personal data will be deleted immediately after your event; much personal data will be deleted three years after the end of the year in which your event took place; individual tax and accounting-related data will be stored for 10 years after the tax assessment becomes final and then deleted.

6. Your rights

Within the framework of the legal requirements, you are entitled to

- Confirmation as to whether personal data concerning you is being processed,
- Information about this data and the circumstances of its processing,
- Correction, if this data is incorrect,
- erasure, insofar as there is no justification for processing and no obligation to retain the data (any longer),
- Restriction of processing in specific cases determined by law,
- Transfer of your personal data – insofar as you have provided it – to you or a third party in a structured, commonly used, and machine-readable format.
- If the processing of your personal data is based on your consent, you have the right to withdraw your consent at any time, with the result that the processing of your personal data will no longer be permitted in the future.
- If the processing is based on legitimate interests, you may object to the processing; we may then only continue to process this personal data if there are compelling demonstrable reasons for doing so.
- You have the right to lodge a complaint with the supervisory authority for data protection.

7. No automated individual decision-making

We do not process your personal data for the purpose of automated decision-making (including profiling) in accordance with Art. 22 (1) and (4) GDPR.

Datenschutz-Informationen für Teilnehmer Anmeldungen

Hier finden Sie allgemeine Informationen zum Umgang mit Ihren personenbezogenen Daten.

1. Kontaktdaten des Verantwortlichen

COMEED- medical conferences, meetings & education
Sina Reis-Balikcioglu
Albert-Schweitzer-Str.12 a
D-65812 Bad Soden
Steuer Nummer: 046 860 00 197

2. Zweck der Datenverarbeitung und Rechtsgrundlage

Wir verarbeiten personenbezogene Daten, um Ihre Anmeldung und die Teilnahme an Ihrer Veranstaltung zu ermöglichen. Das beinhaltet die Aufnahme Ihrer Anmeldedaten, die Verwaltung der Anmeldedaten, die Nutzung Ihrer personenbezogenen Daten für die Ablauforganisation und die Kommunikation mit den Veranstaltern, Sponsoren und den anderen Teilnehmenden vor, während und nach der Veranstaltung.

Die Rechtsgrundlage für diese Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten ist die Notwendigkeit zur Erfüllung unseres Vertrages mit Ihnen, also die Ermöglichung der

Teilnahme an der Veranstaltung. Die Rechtsgrundlage dafür ist Art. 6 Abs. 1 lit. b DSGVO. Wenn Sie nicht selbst Vertragspartner sind, sondern z.B. Ihr Arbeitgeber die Teilnahme für Sie gebucht hat, ergibt sich unsere Rechtfertigung aus unserem berechtigten Interesse, unsere vertraglichen Pflichten gegenüber unserem Vertragspartner zu erbringen und dafür Ihre personenbezogenen Daten zu verarbeiten. Die Rechtfertigungsgrundlage ist dann Art. 6 Abs. 1 lit. f DSGVO.

Soweit diese Rechtfertigungsgrundlagen nicht hinreichend für die Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten sind, wird eine Datenverarbeitung aber für notwendig oder sinnvoll halten, fragen wir nach ihrer Einwilligung. Daraus ergibt sich dann unsere Rechtfertigung. Die Rechtfertigungsgrundlage ist dann Art. 6 Abs. 1 lit. b DSGVO und bei besonderen Kategorien personenbezogener Daten zusätzlich Art. 9 Abs. 2 lit a. DSGVO.

3. Empfänger oder Kategorien von Empfängern

Ihre personenbezogenen Daten werden an Personen oder Stelle weitergegeben, die in Aufgaben rund um die Durchführung Ihrer Veranstaltung einbezogen sind. Das sind insbesondere

- Betreiber von Veranstaltungslocations
- Hotels
- Wissenschaftlichen Beirat
- Sponsoren
- Betreiber von Conferencing- oder Messanging-Lösungen, wenn Sie an der Veranstaltung remote teilnehmen.

4. Absicht zur Übermittlung in Drittländer

Wir übermitteln Ihre personenbezogenen Daten grundsätzlich nicht in Drittstaaten außerhalb des EWR. In Einzelfällen nutzen wir Dienstleister insbesondere aus den USA für technische Unterstützungsleistungen bei der Durchführung Ihrer Veranstaltung, z.B. für die Bereitstellung von Conferencing- oder Messanging-Lösungen für die Remote-Teilnahme bei hybrid-Veranstaltungen. Für diese Dienstleister stellen wir sicher, dass Datenempfänger in diesen Drittländern ein Datenschutzniveau gewährleisten, das dem Datenschutzniveau im EWR und der Schweiz entspricht. Dafür nutzen wir in der Regel die Standardvertragsklauseln der EU-Kommission und implementieren - soweit erforderlich – zusätzliche technisch-organisatorische Maßnahmen.

5. Dauer der Speicherung

Ihre personenbezogenen Daten werden verarbeitet, solange eine Notwendigkeit zur Erreichung der hier beschriebenen Zwecke besteht und danach aufbewahrt, solange es eine Pflicht oder Notwendigkeit dafür Aufbewahrung gibt. Danach werden Ihre personenbezogenen Daten nach Maßgabe der Anforderungen des Datenschutzrechts gelöscht. Ein Teil Ihrer personenbezogenen Daten wird direkt nach Ihrer Veranstaltung gelöscht; viele personenbezogene Daten werden mit dem Ablauf von 3 Jahren ab dem Ende des Jahres in dem Ihre Veranstaltung stattgefunden hat gelöscht; einzelne Steuer- und Buchhaltungsrelevante Daten werden 10 Jahre ab der Bestandkraft des Steuerbescheides aufbewahrt und dann gelöscht.

6. Ihre Rechte

Im Rahmen der gesetzlichen Vorgaben haben Sie Anspruch auf

- Bestätigung, ob Sie betreffende personenbezogenen Daten verarbeitet werden,
- Auskunft über diese Daten und die Umstände der Verarbeitung,
- Berichtigung, soweit diese Daten unrichtig sind,

- Löschung, soweit für die Verarbeitung keine Rechtfertigung und keine Pflicht zur Aufbewahrung (mehr) besteht,
- Einschränkung der Verarbeitung in besonderen gesetzlich bestimmten Fällen,
- Übermittlung Ihrer personenbezogenen Daten – soweit Sie diese bereitgestellt haben – an Sie oder einen Dritten in einem strukturierten, gängigen und maschinenlesbaren Format.
- Soweit die Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten auf Ihrer Einwilligung beruht, haben Sie das Recht, die Einwilligung jederzeit zu widerrufen, mit der Folge, dass die Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten für die Zukunft unzulässig wird.
- Soweit die Verarbeitung auf berechtigten Interessen beruht, können Sie der Verarbeitung widersprechen; wir dürfen diese personenbezogenen Daten dann nur weiterverarbeiten, wenn dafür zwingende nachweisbare Gründe bestehen.
- Sie das Recht zur Beschwerde bei der Aufsichtsbehörde für den Datenschutz.

7. Keine automatisierte Einzelfallentscheidung

Wir verarbeiten Ihre personenbezogenen Daten nicht zum Zweck automatisierter Entscheidungsfindung (einschließlich Profiling) gemäß Art. 22 Abs. 1 und Abs. 4 DSGVO.